
Ministerie van LNV 

 

 

Betreft; Internetconsulatie. 

 

Geachte Minister, 

 

Naar aanleiding van het voornemen de landelijke jacht op het konijn niet te openen 

en de jacht op het haas in 3 provincies niet te openen het volgende; 

 

Personalia; 

- man  

- 54 jaar 

- getrouwd [ 31 jaar] en 2 kinderen  

- directeur van MKB bedrijf 

- woonachtig in de provincie Utrecht  

- in bezit van mijn 37e jachtakte waarvoor een gedegen cursus gevolgd moet 

worden, een jaarlijkse verzekering moet worden afgesloten, wij vrij moeten zijn 

en blijven van overtredingen van de wet en vele pachtcontracten moeten 

kunnen overleggen. 

- in bezit van Europese schietwapenpas 

- in bezit van certificaat wild hygiëne  

- reeds 37 jaar lid van de KNJV, landelijke jagersvereniging 

- reeds vele jaren,  sinds de oprichting, lid van de WBE, regionale 

wildbeheerseenheid 

- lid van een plaatselijke jagersclub 

- in bezit van een goed opgeleide jachthond 

- lid van diverse rasverenigingen [ honden ] 

- actief wedstrijd lid bij jachthonden proeven 

- jachtvelden liggen in de provincie Utrecht 

- natuurliefhebber 

- bestuurslid van de plaatselijke ondernemers vereniging 

- ex bestuurslid van een plaatselijke vereniging van eigenaren van recreatie 

- bestuurslid van een aannemers vereniging  

- lid van de plaatselijke natuurvereniging 

 

De gronden waarop u de jacht niet wenst te openen; 

- wij, ik hebben grote twijfels bij de juistheid van de tellingen waarop het besluit 

gebaseerd is; 

o de input voor de gebruikte data 

o de tellingen  

o het tijdstip van de tellingen  

o de interpretatie van de tellingen 

- wij hebben overigens nog nooit een teller gezien 

- daarnaast worden op deze wijze de FBE`s [ Fauna beheerseenheden ] geheel 

buiten spel gezet, iets wat naar onze mening geheel juridisch onjuist is. 



Hiermee wordt het faillissement van de FBE`s getekend welke door het 

ministerie zelf in het leven geroepen zijn. 

- er is geen enkele relatie gemaakt met de faunabeheerplannen van de FBE 

 

 

Als jager, beheerder en natuurliefhebber kennen wij ons veld als geen ander, dat 

wordt vastgelegd tijdens de wildtellingen maar uiteraard ook iedere keer dat wij in 

ons veld komen, dat is minimaal wekelijks en vaak zelfs dagelijks. Niet alleen 

overdag maar ook in de avond en nacht. Daar constateren wij dat wij in de avond, 

nacht 3 keer zo veel hazen tellen als overdag ! Deze cijfers liegen er niet om. 

 

In onze velden hebben wij juist een toename van hazen door veelvuldig overleg met 

boeren betreffende het maaien, door het aanleggen van passages over sloten zodat 

de haas makkelijk aan maaibalken en predatoren zoals de vos, verwilderde kat en 

huiskat kan ontsnappen.  De hazenstand in ons Utrechtse veld is extreem goed, 

zeker afgezet naar ervaringen in andere provincies, en dat terwijl wij midden in de 

randstad zitten, wij nodigen u derhalve van harte uit dit met eigen ogen te 

aanschouwen. 

Ook de wijze van jagen wordt jaarlijks aangepast aan de hoeveelheid hazen. Daarbij 

moet opgemerkt worden dat teveel hazen lijdt tot ziektes als Coccidiose , tijdens de 

Corona pandemie en de vogelgriep beperkingen kon niet gejaagd worden en is dit 

duidelijk naar voren gekomen. 

 

Buiten de hazen willen we als jagers een mooie gemengde wildstand waar we met 

mate van kunnen oogsten, Hazen, Eenden, Fazanten, Duif en Konijn. Het wegnemen 

van soorten van wildlijst zal een aanslag worden op de gemende wildstand. De 

fazant is daar een voorbeeld van; deze verdween op onverklaarbare wijze bijna 

overal uit ons veld, werd daarom ook niet bejaagd. Door de aanleg van bosjes, 

dekking en het voorkomen van predatoren is de fazantenstand beter als ooit tevoren. 

De wilde eend staat mogelijk onder druk, daarom worden per definitie alleen de 

woerden [man] bejaagd. 

 

De jacht, het benutten van een klein deel van het aanbod, altijd voor eigen 

consumptie is niet de oorzaak van het teruglopen van landelijke aantallen, als dat al 

zo is want nachttellingen geven een heel ander beeld. 

Het wegnemen van de jacht zal evenwel leiden tot nog groter hoeveelheden 

verkeersslachtoffers onder het wild, met name hazen , reeën, eenden , fazanten 

zullen hier het slachtoffer van worden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Gewoon even wat feiten; 

- op de provinciale weg N212 tussen Wilnis en de Woerden worden jaarlijks 

over een afstand van 10 kilometer minimaal tussen de 40 en 60 hazen 

doodgereden. Door mijn werk kwam ik daar iedere dag behoudens de zondag 

2 keer langs en heb tellingen bijgehouden van zichtbare slachtoffers. Mede 

het gevolg van het aanleggen van prachtige bermen met kruiden en bloemen 

waar de haas graag vertoeft, averechts beleid dus. Zo zijn er nog vele 

voorbeelden;  

- het is beter om bomen om en om te snoeien langs een plas zodat het 

vliegende wild gedwongen wordt om op te stijgen, maar het is te duur, dus de 

slachtoffers worden voor lief genomen. Voor vele soorten geldt naar mijn 

mening dat er meer verkeerslachtoffers zijn als op het tableau van de jagers 

komen.  

- Het niet meer mogen bestrijden van de vos zal een aanslag worden op de 

miljoenen projecten om de weidevogels te beschermen. 

- de windmolens die de [roof] vogels de uit de lucht slaan 

- de elektrakabels waar dagelijks zwanen en ganzen dood onder liggen  

- de reeën die verdrinken en doodgereden worden  

- het verdwijnen van biotoop voor het wild door woningbouw, industrie en 

snelwegen , spoorwegen etc  

 

Dit noemen we vooruitgang, en dat is ook noodzakelijk echter geef dan niet de jacht 

de schuld. Dat we overdag minder hazen zien is een gevolg van drukte; 

- wegen 

- vliegtuigen 

- recreatie die overal het veld doorkruist, want de groen mens moet overal 

kunnen komen 

- predatoren 

- intensieve landbouw 

- verdwijnen van leefgebieden  

 

Maar men luistert niet naar een jager, dat is eng, want dat is een jager, maar de 

meeste jagers weten veel, veel meer van de natuur, hun veld, het wild, hun 

gewoonten, hun aantallen en wat er nodig is om dit op peil te houden, maar men 

luistert niet naar een jager. 

 

Activiteiten buiten de jacht; 

- wildtellingen  

- aanleg van wildpassages 

- planten van bosjes om het wild bescherming te geven tegen predatoren 

- overleg met boeren en particulieren betreffende maaien, sloten, loslopen van 

honden en katten 

- broedkorven plaatsen  

- opleiden van jachthonden 

- continue kennis opdoen via vakbladen 

- inzaaien van akkerranden met kruiden, bloemen 



- ogen en oren van zowel boeren, grondgebruikers, recreanten, gemeente en 

waterschappen  

 

Schadebestrijding; 

- schadebestrijding is geen jacht maar inmiddels meer een min of meer een 

onbetaalde baan geworden; 

o nestreductie van ganzen 

o verjagen van ganzen en zwanen 

o afschot van ganzen , zwanen, vossen, meerkoeten, kraaien etc 

o afschot van het ree ter voorkoming van aanrijdingen  

- zodra de jacht op het haas definitief wordt gesloten zal er voor veel jagers 

geen animo meer zijn om ook de schadebestrijding nog ter hand te nemen. dit 

zal lijden tot een extreme stijging van de uitkering aan boeren met 

vraatschade, en zullen de provincies zeel veel kosten moeten gaan maken om 

zogenaamde professionals op pad te sturen. De professionaliteit daarvan 

trekken wij evenwel zwaar in twijfel.  

 

Duurzaam beheer; 

- Duurzaamheid is niet meer uit onze samenleving weg te denken, als er iets is 

wat duurzaam is dan is het de jacht en schadebestrijding in Nederland. 

Onbetaalde vrijwilligers doen het werk, zorgen voor een gevarieerde biotoop 

en, mits het ministerie daar ook de handvatten voor geeft, een optimale 

wildstand, zo min mogelijk verkeersslachtoffers en het voorkomen van 

miljoenen aan schade. 

Het rijk keerde in 2021 bijna 37 miljoen euro schade uit, waarvan bijna 2/3 

door ganzen wordt veroorzaakt. Het sluiten van de jacht zal een negatieve 

impuls geven en daarbuiten zullen steeds meer professionals ingehuurd 

moeten worden, daarmee zullen de kosten voor het rijk ook sterk stijgen. 

Daarnaast is een stukje wildbraad het meest duurzame vlees wat er is. 

 

Conclusie, verzoek; 

 

Wij jagers , vrijwilligers, natuurliefhebbers, doen een dringend beroep op u; als u een 

gevarieerde wildstand wenst, minder kosten wil maken, duizenden gratis ogen en 

oren in het veld wilt… laat u dan niet misleiden door scheefgezakte tellingen en 

bureaustudies. Wij zijn allemaal bereid om samen met het ministerie naar nieuwe 

protocollen te zoeken en deze aan te wenden, dit doen wij al vele jaren, en mits we 

kunnen  blijven benutten zullen we dat ook blijven doen.  

 

U weet dat de jacht niet de veroorzaker van de terugloop is dus gebruik die tien 

duizenden vrijwilligers die voor uw mooie natuur zorgen en daar een klein beetje van 

oogsten. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Jager, natuurbeheerder, natuurliefhebber, vader, echtgenoot en werkgever. 


